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Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de fracties van Student en Stad en 
de W D gestelde vragen over ontgroeningen bij studentenverenigingen. De brief van de 
vragenstellers treft u als bijlage aan. 

1. Klopt de berichtgeving op de website van de gemeente (inmiddels verwijderd), dat 
de gemeente af wil van de ontgroening bij studentenverenigingen? Zo ja, is het 
college het met ons eens dat een voorstel tot afschaffen van ontgroeningen 
overlegd had moeten worden met de gemeenteraad? 

Ontgroeningen die gepaard gaan met vemedering, onderdrukking en mishandeling willen 
we uitbannen. Ontgroenen, inauguratie of introductie zoals Vindicat het zelf noemt willen 
wij niet afschaffen. In het gezamenlijke persbericht van de RUG en de HANZE, ook 
geplaatst op de website van de gemeente, is een subtitel waarin werd gesproken over een 
cultuuromslag die nodig is bij ontgroeningen verdwenen. 
De eerste verantwoordelijkheid voor de relaties met de studentenverenigingen en daarbij 
ook de ontgroeningen berust bij de RUG en de HANZE.. 

2. Valt onder de definitie 'ontgroeningen' ook de kennismakingsweekenden van 
studieverenigingen ? 

Er is een verschil tussen een studiewtxQmgmg die gericht is op het laten kennismaken met 
de studie en met de studiegenoten en een studentenverenigmg. De gewenste 
cultuurverandering heeft vooral betrekking op de studentenverenigingen. Waarbij 
ongewenste uitingsvormen van introductie ook bij de studieverenigingen niet thuishoren. 
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3. In hoeverre worden studentenverenigingen zelf bij mogelijke plannen betrokken? 

We zijn samen met de RUG, de Hanze en de verenigingen in gesprek gegaan. Doel is 
geweest om komen tot een gedragen accreditatieaanpak. De verenigingen hebben daarbij 
hun invloed kunnen aanwenden. 
Inmiddels is er de accreditatiecommissie gevormd die samen met de verenigingen 
reflecteert of de gewenste veranderingen ook breed geborgd worden binnen de 
vereniging. De commissie staat onder leiding van Martin Sitalsing, voorzitter van de raad 
van bestuur van Lentis. Overige leden zijn Michel Vos, Michele Garnier, Dertje Meijer en 
Michel Ooms. 
Na de accreditatie van Vindicat, die in maart moet zijn afgerond, moet 
studentenvereniging Albertus hetzelfde proces doorlopen om aanspraak te maken op geld 
uit het zgn. profileringsfonds. 

4. Is het college het met de WD en Student & Stad eens dat we strafbare feiten los 
moeten zien van (studentikoze) ontgroeningen? 

Het college is van mening dat misstanden als vemedering en onderdrukking zeker niet 
thuishoren in ontgroeningen. Strafbare feiten moeten in de route van het strafrecht 
worden aangepakt. Het zelf aangifte doen van Vindicat is dan ook een gewenste 
ontwikkeling. 

5. Is het college het ook met de WD en Student & Stad eens dat een incident niet 
gebruikt kan worden om ontgroeningen af te schaffen? 

Het college is van mening dat het incident emstig genoeg is om een aanpak in te zetten 
om ongewenste elementen bij ontgroeningen te veranderen en om te buigen in een 
positieve cultuur. Deze lijn wordt met name vanuit de RUG en de HANZE uitgevoerd. De 
aanpak van de onderwijsinstellingen komt er op neer dat men een systeem van 
accreditatie en risicomanagement invoert. En zoals al eerder is aangeven is er niet sprake 
van het afschaffen van introductieperiodes, inauguratie en ontgroeningen. 

6. In verschillende media wordt gesproken over een cultuurverandering. Naar wat 
voor verandering streeft het college? Is het college van mening dat de overheid 
zich moet uitspreken over de cultuur binnen verenigingen? 

Zoals gezegd zijn we met name de RUG en de HANZE en samen met de verenigingen in 
gesprek om te komen tot een gedragen aanpak waarbij op voorhand duidelijk moet zijn 
dat vemedering en onderdrukking ongewenst is. Zowel in de introductie periodes als in 
het verdere verenigingsleven 

7. Vindt het college dat de gemeente een rol heeft bij de keuzes van 
studentenverenigingen om al dan niet een ontgroening (die in vele vormen 
bestaat) te organiseren? Zo ja, waarom? 

De gemeente Groningen heeft een rol in de openbare orde en veiligheid. Vooral dat 
laatste element - veiligheid - maakt dat het college zich nu mede inzet om de 
ontgroeningen veiliger te laten verlopen. Daamaast gaat de burgemeester binnenkort in 
gesprek met alle verenigingen. 
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8. De aangiftebereidheid lijkt niet erg hoog bij studentenverenigingen. Hoe worden 
verenigingen nu en in de toekomst aangemoedigd om het doen van aangifte 
gebruikelijk te maken bij strafbare feiten? 

De gewenste cultuurverandering heeft als doel een meer open houding te creeren 
waardoor de aangiftebereidheid om hoog gaat. Dit heeft ondertussen al geresulteerd dat 
Vindicat aangifte heeft gedaan van het voorval waarbij een student ernstig gewond raakte. 

9. Is het college het met de WD en Student & Stad eens dat nu niet de daders van 
strafbare feiten worden gestraft, maar juist alle studenten van goede wil die lid 
willen worden van een studentenvereniging? 

Nee, daarover verschilt het college van mening met u. Juist ook de studentenverenigingen 
en met name Vindicat heeft ettelijke malen aangegeven te willen streven naar een 
introductie periode waarbij de veiligheid geborgd is voor alle aspirant leden. En zoals 
gezegd heeft Vindicat onlangs aangifte gedaan zodat de daders van geweld via het 
reguliere strafrecht vervolgd worden. 

10. Hoeveel ervaring (in dagen) heeft het college zelf met ontgroeningen? 

De relevantie van deze vraag ontgaat ons: je hoeft immers geen ei te zijn om een omelet 
te kunnen beoordelen. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
Peter den Oudsten Peter Teesink 
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Geacht college, 

Gisteren werd op de website van de Gemeente Groningen^ een bericht 
geplaatst dat de RUG. Hanzehogeschool en de Gemeente Groningen af 
willen van ontgroeningen bij studentenverenigingen. Dit als reactle op 
de recente incidenten bij de studentenvereniging Vindicat Atque Pollt, 
waar onder andere een aspirant-lid tijdens de ontgroening hoofdietsel 
heeft opgelopen^. De college-voorzitter van de RUG geeft zelfs aan 
Groningen als eerste Nederlandse stad ontgroeningsvrij te willen 
maken^. 

De WD en Student & Stad zijn verbaasd dat de gemeente af wil van 
ontgroeningen. Wanneer er strafbare feiten worden gepleegd tijdens 
een ontgroening, moeten de daders hiervan worden aangepakt. Dat 
staat wat de WD en Student & Stad betreft buiten kijf. De WD en 
Student & Stad zijn echter ook van mening dat een incident bij een 
vereniging niet mag worden gebruikt om de ontgroening bij alle 
verenigingen en voor vele studenten af te schaffen. Hierdoor worden 
niet de plegers van strafbare feiten gestraft, maar Juist de studenten 
van goede wil die lid willen worden van een studentenvereniging. 

De WD en Student & Stad zien daarom geen oplossing in het 
afschaffen van ontgroeningen, maar het aanpakken van de strafbare 
feiten. ledereen die een strafbaar feit pleegt, dient te worden 
aangepakt. Of dat nou midden in de samenleving is of binnen de 
muren van een besloten vereniging. 

Het artikel op de gemeentelijke website legt de focus echter op de 
ontgroening van studentenverenigingen in plaats van op de delicten. 
Hierdoor komen Vindicat en andere studentenverenigingen in kwaad 
daglicht te staan. Wat de WD en Student & Stad betreft zeer onterecht, 
want wij kennen de Groningse studentenverenigingen als verenigingen 

^ htips://gemeente.groningen.nl/actueel/nieuws/rug-gemeente-groningen-en-
hanzehogeschool-groningen-willen-af-van-ontgroening 
2 http://www.dvhn.nl/groningen/Asplrant-lld-Vlndlcat-in-ziekenhuis-doar-
ontgroening-21664109.html 
' http://www.dvhn.nl/groningen/RUC-wil-af-van-ontgrDeningen-21667335.html 
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die zich hard maken voor de stad. Die Juist betrokkenheid bij de stad 
en Stadjers onderdeel maken van die - op dit moment verfoeide -
ontgroeningen. Op deze manier worden de verkeerde mensen gestraft. 

Naar aanieiding van het bovenstaande hebben de fracties van de WD 
en Student & Stad de volgende vragen aan u: 

1. Klopt de berichtgeving op de website van de gemeente 
(inmiddels verwijderd), dat de gemeente af wil van de 
ontgroening bij studentenverenigingen? Zo ja, is het college het 
met ons eens dat een voorstel tot afschaffen van ontgroeningen 
overlegd had moeten worden met de gemeenteraad? 

2. Valt onder de defmitie 'ontgroeningen' ook de 
kennismakingsweekenden van studieverenigingen? 

3. In hoeverre worden studentenverenigingen zelf bij mogelijke 
plannen betrokken? 

4. Is het college het met de WD en Student & Stad eens dat we 
strafbare feiten los moeten zien van (studentikoze) 
ontgroeningen? 

5. Is het college het ook met de W D en Student & Stad eens dat 
een incident niet gebruikt kan worden om ontgroeningen af te 
schaffen? 

6. In verschillende media wordt gesproken over een 
cultuurverandering. Naar wat voor verandering streeft het 
college? is het college van mening dat de overheid zich moet 
uitspreken over de cultuur binnen verenigingen? 

7. Vindt het college dat de gemeente een rol heeft bij de keuzes 
van studentenverenigingen om al dan niet een ontgroening (die 
in vele vormen bestaat) te organiseren? Zo Ja, waarom? 

8. De aangiftebereidheid lijkt niet erg hoog bij 
studentenverenigingen. Hoe worden verenigingen nu en in de 
toekomst aangemoedigd om het doen van aangifte gebruikelijk 
te maken bij strafbare feiten? 

9. Is het college het met de W D en Student & Stad eens dat nu niet 
de daders van strafbare feiten worden gestraft, maar Juist alle 
studenten van goede wil die lid willen worden van een 
studentenvereniging? 

10. Hoeveel ervaring (in dagen) heeft het college zelf met 
ontgroeningen? 

Hoogachtend, 

S.A. Koebrugge A. Banach 
WD fractie Student & Stad 


